

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, March 20, 1973

• 1109

[Text]

The Chairman: Order, please. We have a quorum.

We shall pursue consideration of the estimates of the department. Is the Committee ready for consideration of Vote 25?

Department of Veterans Affairs

Pensions Program

Vote 25—Pensions—Pension Review Board Operating expenditures,—\$250,000

Vote 30—Pensions—Operating expenditures,—\$5,519,100

Vote 35—Pensions—The grants listed in the Estimates and contributions provided that the amount listed for any grant may be increased or decreased subject to the approval of the Treasury Board,—\$245,700,000

Bureau of Pensions Advocates Program

Vote 40—Bureau of Pensions Advocates—Program expenditures,—\$1,408,000

Votes 25, 30, 35 and 40 agreed to.

On Vote 45

Treatment Services Program

Vote 45—Treatment Services—Operating expenditures, contributions, and authority to spend revenue received during the year,—\$73,872,000

The Chairman: Shall Vote 45 carry? Mr. Marshall.

Mr. Marshall: Could the Assistant Deputy Minister give us the policy in dealing with the provinces and the hand-over of veterans hospitals to the provinces?

The Chairman: Dr. Ritchie.

• 1110

Dr. K. S. Ritchie (Assistant Deputy Minister, (Hospitals) Acting Deputy Minister): Mr. Chairman, the policy with reference to the transfer of departmental hospitals was established by Cabinet in 1964 and we have been pursuing this policy since that date. The policy established was that we would negotiate with community agencies, provincial agencies, to effect a transfer of our hospitals on the understanding that priority-use beds would be reserved for veterans, that all the hospital staff would be transferred and continued in employment, and that adequate facilities would exist for the treatment of veterans in the future.

Over a period of years we have transferred three hospitals up to the present time. Sunnybrook was the first, then Ste. Foy hospital in Quebec city, and on November 15 there was the transfer of Lancaster hospital in St. John, New Brunswick.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 20 mars 1973

[Interpretation]

Le président: A l'ordre s'il vous plaît. Nous avons maintenant le quorum.

Nous allons poursuivre l'étude du budget du ministère des Affaires des anciens combattants. Êtes-vous prêts à examiner le crédit 25?

Ministère des Affaires des anciens combattants

Programme des pensions

Crédit 25—Pensions—Conseil de révision des pensions —Dépenses de fonctionnement, \$250,000

Crédit 30—Pensions—Dépenses de fonctionnement, \$5,619,100

Crédit 35—Pensions—Subventions inscrites au Budget et contributions, le montant inscrit pour tout poste pouvant être modifié sous réserve de l'approbation du Conseil du Trésor, \$245,700,000

Bureau de services juridiques des pensions

Crédit 40—Bureau de services juridiques des pensions —Dépenses du programme, \$1,408,000

Crédits 25, 30, 35 et 40 sont adoptés.

Au crédit 45

Programme des services de traitement

Crédit 45—Services de traitement—Dépenses de fonctionnement, contributions et autorisation de dépenser les recettes de l'année, \$73,872,000

Le président: Le crédit 45 est-il adopté? Monsieur Marshall.

M. Marshall: Le sous-ministre adjoint pourrait-il nous parler de la ligne de conduite du ministère dans ses négociations avec les provinces et de la remise des hôpitaux des anciens combattants aux provinces?

Le président: D^r Ritchie.

Dr. K. S. Ritchie (sous-ministre adjoint (Hôpitaux) sous-ministre suppléant): Monsieur le président, la politique dont vous parlez concernant le transfert des hôpitaux du ministère a été adoptée par le Cabinet en 1964 et, depuis cette date, elle n'a pas changé. Elle prévoyait des négociations avec les collectivités locales et les organismes provinciaux pour la réalisation de ce transfert de nos hôpitaux à la condition que les lits prioritaires soient réservés aux anciens combattants, que les employés de l'hôpital soient mutés et gardent leur emploi et que des services adéquats soient créés pour le traitement des anciens combattants.

Le transfert de trois hôpitaux jusqu'à ce jour s'est fait sur une période de quelques années. L'hôpital Sunnybrook fut le premier, puis l'hôpital Ste-Foy à Québec et, le 15 novembre, il y a eu le transfert de l'hôpital Lancaster de St-Jean au Nouveau-Brunswick.